
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag 

Datum 27 februari 2018 

bericht 

 

Vergadering Verslag bespreken visie Weezenlanden Noord met Zwolle Groenstad 

  

Zaal Kamer 11 

  

Aanwezig John van de Molegraaf, Zwolle Groenstad 

Erik van der Linden, Woningbouwvereniging Openbaar Belang 

Gerko Grobbe, gemeente Zwolle 

Oebele Jansma, gemeente Zwolle 

Enita Bouwhuis, gemeente Zwolle 

  

Afwezig  

  

Voorzitter Oebele Jansma 

  

Notulist Enita Bouwhuis 

  

 

 

 

Zwolle Groenstad is uitgenodigd om van gedachten te wisselen over de visie Weezenland 

Noord. 

 

Besproken wordt: 

 Oebele geeft een toelichting op de visie. 

 Voor dit gebied wordt een groen leefmilieu (groenere openbare ruimte) nagestreefd. 

Verdichting vraagt namelijk om een versterking van de bestaande groenstructuur. Het 

wordt een groene verbindingsroute naar de stad met start bij Park de Wezenlanden.  

 Zwolle Groenstad vraagt aandacht voor de mobiliteitshub/factor (overstap auto/fiets/e-

bike en oplaadmogelijkheden voor allen). Een goede luchtkwaliteit is van groot belang 

voor nu  en de toekomst. Erik geeft aan dat over mobiliteit wordt nagedacht. 

 De wens van Openbaar Belang is nul op de meter, alleen is dit voor hoogbouw op dit 

moment nog moeilijk te realiseren.  Energieneutraal bouwen is het uitgangspunt. 

 Erik geeft aan dat een onderzoek onder de bewoners aangeeft dat er geen voorkeur is 

voor behoud van een bepaalde boom. De aanwezigheid van groen (welbevinden)vindt 

men belangrijker.  

 Openbaar Belang kent veel groene (gestapelde) ambities, echter het geheel moet 

betaalbaar blijven. Onderhoud kost ook geld.  

 Een gebouwde (flexibele) parkeervoorziening maakt meer groen mogelijk.  

 Met betrekking tot het Stedenbouwkundig Plan: de effecten van hittestress zijn meetbaar.  

 Oebele geeft het advies dat Zwolle Groenstad aansluit bij de stadsgesprekken over de 

Omgevingsvisie. Zo kunnen zij hun visie hier goed kenbaar maken. 

 De gemeente investeert in groen in de omgeving. Dit wordt in onder andere bepaald in de 

investeringsagenda binnenstad (2025). De lange termijn is belangrijk.  

 John geeft aan dat je van de bomen aan de Luttenbergstraat eigenlijk moet afblijven. 

Gezonde bomen kunnen goed worden verplant en worden hergeplant in andere delen 

van de stad.  

 Bomen ondervinden veel schade bij bouwwerkzaamheden. Er vindt over het algemeen 

geen boombescherming plaats.  Dit kan veel beter.  



 

 

 In het stedenbouwkundig plan en groenplan is kwalitatief en kwantitatief aandacht voor 

veel groen. Bomen dienen een integraal onderdeel te zijn van het plan. Ook in het kader 

van hun bijdrage aan CO2 en fijnstofreductie. Het advies van John is om visie te durven 

hebben dat het groener kan. Bij voorkeur op stedelijk niveau. 

 In het groenplan kan ook worden bekeken of gezonde bomen verplant kunnen worden of 

elders in de stad kunnen worden ondergebracht.  

 Afgesproken wordt als het conceptstedenbouwkundig plan gereed is ontvangt John een 

uitnodiging om hierover over van gedachten te wisselen.  

 

 

 

  

  

  

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Verslag 

Datum 2 maart 2018 

bericht 

 

Vergadering Verslag visie Weezenlanden Noord met Milieuraad Zwolle 10.00-11.00 uur 

  

Zaal Zaal 3 

  

Aanwezig Siebe Pool, werkgroep Milieuzorg van Milieuraad Zwolle  

Hans IJzerman,  werkgroep Milieuzorg van Milieuraad Zwolle 

Jan van Dijk, Natuurplatform van Milieuraad Zwolle 

Erik van der Linden, Woningbouwvereniging Openbaar Belang 

Han Goodijk, gemeente Zwolle 

Oebele Jansma, gemeente Zwolle 

Enita Bouwhuis, gemeente Zwolle 

  

Afwezig  

  

Voorzitter Oebele Jansma 

  

Notulist Enita Bouwhuis 

  

 De Milieuraad is een adviesorgaan voor ontwikkelingen in de stad en is onderverdeeld in 

verschillende (werk)groepen zoals energie, afval en vervoer.  

 

Er volgt een toelichting op het plan: 

 Het gebied betreft een gebied met veel kijkgroen. 

 Groenstructuren verknopen hier (dwarsverbanden) 

 Het Almeloskanaal is de structuurdrager. 

 Weezenlanden Noord is een belangrijke stadstree, door de verbinding met park, 

zichtlijnen en openbare route door het gebied 

 Het te bouwen aantal woningen in relatie met de groene structuur wordt uitgewerkt in 

het stedenbouwkundig plan. Er komen ook andere functies/faciliteiten aan de 

Schuurmansstraat. 

 Functies Almeloskanaal voor dit plangebied: 

o Beter in de routing op te nemen. 

o Beter op te zoeken/te vinden voor inwoners van Zwolle 

o Verbinding met Park de Wezenlanden 

o Versterken van de waterveiligheid en infiltratie 

o Door het ervaren van groen worden de ecologische verbindingen versterkt. 

 Jan ziet het als een gouden kans om het groen in te vullen. Ecogroen zet het gebied 

op de kaart. (na ontwerp woningen ideeën voor groen in te brengen) 

 Erik: De ambities voor de woningen is nul op de meter (voor hoogbouw lastig 

realiseerbaar) en gasloos. Het wordt een duurzame wijk, energieneutraal. In verband 

met de grote van het project, nu al in overleg met betrekking tot de afvalafvoer. Er is 

aandacht voor veel aspecten. 

 Aandacht voor parkeren is een belangrijke taak.  

 Siebe:  let bij energieneutrale woningen op de oriëntatie ten opzichte van de zon. En 

wellicht is voor de gevels met goede bezonning, toepassing van verticale 



 

zonnepanelen iets voor de opwekking van elektriciteit ? 

 Klimaatrobuustheid ook stedenbouwkundig van belang.  

 Met betrekking tot de infiltratie dient er veel worden geïnvesteerd. Het waterschap is 

ook betrokken. Waterkelders wordt genoemd als idee.  

 Ondergronds parkeren in relatie tot groen heeft bestuurlijk draagvlak. 

Uitwisselbaarheid is het uitgangspunt om zo te kunnen  reageren op toekomstige 

veranderingen. 

 Mobiliteit heeft aandacht in de mobiliteitsagenda (schaalsprong, over de gracht heen, 

bezoekers, elektrisch rijden, zelfrijdende auto’s, stimuleren autogebruik te 

verminderen). 

 Hittestress vraagt de aandacht, dit dient het zelfde niveau te behouden of lager te 

zijn. 

 Het exact aantal te bouwen woningen wordt nog onderzocht en de ambities dan 

afgewogen. Het geheel moet betaalbaar blijven voor WOB.  

 Han geeft aan dat ervaringen met waterdoorlatende bestrating niet goed zijn. Het is 

kwetsbaar, omdat het kan dichtslibben. Waterpasserende bestrating biedt betere 

mogelijkheden. Het geopperde wadi-idee van Jan is een onderzoek waard. Een 

uitvlucht als het misgaat heb je nodig en het dient een betaalbaar compromismiddel 

te zijn.  

 Reactie van de Milieuraad over het plan: 

o Lof voor het hele plan; het is duurzaam en ecologisch 

o Heb aandacht voor collectief warmtenet op niveaulocatie 

o Je kunt gebruik maken van afkoeling; ventilatielucht 

 Afgesproken wordt: 

o Jan stuurt een stuk over natuurinclusief bouwen (nieuwe wet 2 januari 

ingegaan) Zie bijlage 

o De Milieuraad wordt meegenomen in de ontwikkelingen rondom het 

stedenbouwkundig plan.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Bijdrage Jan van Dijk 

 

NATUUR 

Natuurinclusief bouwen 

De nieuwe bebouwing biedt grote kansen voor de vergroting van de biodiversiteit in de stad. 

In de bebouwing worden voorzieningen gerealiseerd voor onder andere gierzwaluwen, 

huismussen, spreeuwen en vleermuizen. 

Ook met de inrichting van het groen in de openbare ruimte wordt rekening gehouden met het 

versterken van de fauna in dit nieuwe stadsdeel. Er komen veel bloeiende en vruchtdragende 

planten en bomen voor vogels en insecten. Ook wordt rekening gehouden met vogels die 

schuilmogelijkheden nodig hebben en struiken of bomen waarin ze hun nest kunnen maken. 

Ook wordt voldoende laagblijvend struweel gerealiseerd bijvoorbeeld voor egels. 

Omdat beleven van (stads-) natuur door bewoners en passanten belangrijk is worden 

informatieborden geplaatst en wordt uitleg aan bewoners gegeven.      

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

----- 

 

Nog ter informatie de definitie van Natuurinclusief bouwen: 

Onder natuurinclusief bouwen verstaan we: oprichten van bouwwerken en inrichting van de 

omgeving van gebouwen zodanig dat natuurwaarden er baat bij hebben. De maatregelen 

kunnen hard zijn (bijv. nestkasten) of zacht (bijv. tuinen). Ze kunnen betrekking hebben op 

beschermde plant- en diersoorten of op algemene soorten.  
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Vergadering Verslag visie Weezenlanden Noord met Vrienden van de Stadskern 9.00-10.00 uur 

  

Zaal Zaal 3 

  

Aanwezig Frank Witbraad, Vrienden van de Stadskern 

Erik van der Linden, Woningbouwvereniging Openbaar Belang 

Han Goodijk, gemeente Zwolle 

Oebele Jansma, gemeente Zwolle 

Enita Bouwhuis, gemeente Zwolle 

  

Afwezig  

  

Voorzitter Oebele Jansma 

  

Notulist Enita Bouwhuis 

  

 

  

  

 Oebele geeft een toelichting op de conceptvisie. Frank vindt het jammer dat ze zo laat 

worden ingeschakeld. In het beginstadium is het effectiever. Erik geeft aan dit te begrijpen, 

echter WOB wilde eerst de bewoners informeren. Frank kan geen toezegging doen over 

levering. WOB is nu in de lead voor het stedenbouwkundig plan en zal indien nodig de 

Vrienden van de Stadskern betrekken bij het proces. 

 

Over de conceptvisie: 

 Frank geeft aan dat in de omgevingsvisie de keuze voor de centrumontwikkeling laag 

is ingezet. De vraag naar stedelijk wonen neemt toe. Het is legitiem dat hierover 

wordt nagedacht en wordt ingezet op hogere bouwhoogtes.  In theorie vraag een 

hogere drempelwaarde, een schaalsprong, om meer voorzieningen. Dit mist hij in de 

omgevingsvisie.  

 Frank vraag zich af of er is nagedacht over de relatie buitengebied en centrum (vanaf 

Wythem naar de Wipstrik, via Park de Wezenlanden naar het centrum) 

 De stedelijke verkeersontsluiting (via de centrumring) loopt vast. Het laadvermogen is 

bereikt.  

 Han geeft een toelichting op de visie. Hij noemt o.a. 

o Toevoeging 3000 woningen aan het centrum 

o Loop grote AA 

o Betere ontsluiting Park de Wezenlanden. Deze wordt meer onderdeel van het 

centrum. De Schuurmansstraat mist de verbinding/aansluiting nu. 

o Singelstructuur en routes 

o Almeloskanaal is de ecologische verbinding 

 Frank geeft aan dat alle plekken aan de randen van het centrum zijn opgepakt als 

zelfstandige projecten. Je kunt het nu op schaalniveau aanpakken.   

 Frank: De omgevingsvisie is de katalysator voor dit gebied. Het biedt kansen doordat 



 

 

 

je op een andere manier naar de stad kijkt. De hogere hoogtes zijn ook beter uit te 

leggen. Daarnaast merk je verschuiving in de politiek. De tijd is er nu rijp voor.  

 In de schil komen woon- en werkmilieus bij elkaar. De provincie en de rechtbank 

worden er ook bij betrokken.  

 Weezenlanden Noord/Centrum Oost  is de 3
e
 stadsentree. De te realiseren 

parkeeroplossing is bij voorkeur uitwisselbaar. Frank vraagt zich af of het 

laadvermogen voor deze locatie al is bereikt. 

 De meerjarige mobiliteitsagenda die wordt opgesteld, vormt de visie voor de 

parkeervoorzieningen in de stad.  Parkeren wordt aan de openbare ruimte onttrokken 

en vraagt om maatwerk.  

 In de ruimtelijke (structuur) verkenning van het gebied worden (haakse) lijnen 

doorgezet in het gebied. De groene omgeving is van sterke kwaliteit met zichtlijnen 

en het gebied wordt betrokken bij de openbare ruimte. 

 In dit gebied komen niet alleen woonfuncties, ook andere faciliteiten worden 

toegevoegd. Uitgangspunt is dat in de plint geleefd wordt.  

 Er wordt gediscussieerd over het stimuleren van koppeling stad met de regio/ richting 

groen/landelijk. Als voorbeeld wordt het Zwarte Water genoemd. Dit verankert de 

stad met alle richtingen. 

 Met betrekking tot hoogtes geeft Frank aan vorm een ensemble met omliggende 

gebouwen, accentueer bijzondere (hoogte) plekken. In omliggende wijken ontbreekt 

samenhang, is er geen verbindende factor. Dit geeft de architect de ruimte om hier 

iets mee te doen. Hoogte echter niet pontificaal aan de weg, maar in de 2
e
 lijn.  

 De drempelwaarde/schaalsprong is goed voor de discussie over hoogbouw en de 

samenhang met het gebied.  

 Dit gebied vraagt om een gevarieerd woonmilieu. Als je de omgevingsvisie letterlijk 

toepast mis je deze kans. 

 De gemeente is in de lead voor de visie, WOB voor het stedenbouwkundig plan.  

 Af te hechten door het college op 13 maart.  

 Afgesproken wordt: 

o Frank levert een stuk tekst aan voor dinsdag 

o Vrienden van de Stadskern wordt betrokken bij het ontwerp (onder embargo is 

geen probleem) 

  


